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            Nr. 1824 din  24.03.2025 
 
 
 
 
 

PROCES VERBAL 
Încheiat astăzi,  24 martie 2025 

 
   
  În conformitate cu prevederile  art. 133 alin. (1) lit. „a” și art. 134 alin. (3) lit. „a“ din 
Ordonanţa de Urgenţă nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, a avut 
loc şedinţa ordinară a Consiliului Local al oraşului Bereşti, fiind prezenţi : 
 
 I. PREZENŢA CONSILIERILOR:  

1. Datcu Ioana   - PNL 
2. Dorobăț Gelu   - PNL 
3. Manea Marius   - PSD 
4. Mîrza Daniel Mihai  - PNL 
5. Moise Tatiana    - PNL 
6. Moisei Costel   - PNL 
7. Petrea Aftene   - PNL 
8. Slivneanu Liliana-Teodora - PSD 
9. Spînachi Tudorel   - PSD 
10. Șerban Gheorghe  - PNL 
11. Toader Valeriu   - PSD 

 
II. Participă potrivit obligaţiilor de serviciu:  
- Bejan Mihai Lucian  - Primarul orașului Berești 
- Donciu Ana Cristina   – secretar general al oraşului Bereşti 
- Radu Traian Mihai   - inspector comp. financiar contabil 
- Măgureanu Bianca-Carla - consilier juridic 

  
III. INVITATI: 
Nu este cazul.  
 
Ședinţa este deschisă de doamna consilier Datcu Ioana, președintele ședinței, care arată că ședința este 

legal constituită, participând un număr de 11 consilieri locali din 11 consilieri locali în funcție (domnul consilier 
local Moisei Costel a participat la ședință începând cu discutarea punctului 2 pe ordinea de zi). Ședinţa a fost 
convocată de către Primarul oraşului Bereşti, judeţul Galaţi – domnul Bejan Mihai Lucian, prin Dispoziţia nr. 
32 din 17 martie 2025. Întreabă dacă sunt observații cu privire la procesul verbal al ședinței anterioare din 27 
februarie 2025.  Întrucât nu sunt observații, se supune la vot procesul verbal al ședinței ordinare din 27 februarie 
2025, care este aprobat cu 10 voturi pentru. 

 
În continuare, prezintă proiectul ordinii de zi după cum urmează: 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a spațiilor de 

joacă din Orașul Berești, județul Galați, punct inclus pe ordinea de zi cu 10 voturi pentru. 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local de venituri și cheltuieli, a bugetului 

instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii precum și 
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a Programului de investiții publice pe anul 2025, punct inclus pe ordinea de zi cu 10 voturi 
pentru.  

3. Alte probleme, punct inclus pe ordinea de zi cu 10 voturi pentru 
 
Se trece la primul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de 

organizare și funcționare a spațiilor de joacă din Orașul Berești, județul Galați.  
Doamna consilier Datcu Ioana, președintele ședinței, întreabă dacă sunt observații cu privire la 

proiectul de hotărâre.  
Întrucât nu sunt observații, doamna consilier  Datcu Ioana, preşedintele şedinţei, supune aprobării 

Consiliului Local al oraşului Bereşti proiectul de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și 
funcționare a spațiilor de joacă din Orașul Berești, județul Galați,  care este aprobat cu 10 voturi pentru (Datcu 
Ioana, Dorobăț Gelu, Manea Marius, Mîrza Daniel-Mihai, Moise Tatiana, Petrea Aftene, Slivneanu Liliana-
Teodora, Spînachi Tudorel, Șerban Gheorghe și Toader Valeriu). 

  
Se trece la punctul 2 pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local de 

venituri și cheltuieli, a bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din 
venituri proprii precum și a Programului de investiții publice pe anul 2025.  

Doamna consilier Datcu Ioana, președintele ședinței, întreabă dacă sunt observații cu privire la 
proiectul de hotărâre.  

Domnul consilier Spînachi Tudorel întreabă cum se votează proiectul de hotărâre, pe capitole, articole 
etc.? Nu ar fi rău dacă s-ar face o prezentare în mare a acestuia de către executiv.  

Dra secretar general Donciu Ana Cristina răspunde că proiectul de buget, așa cum este prezentat în 
anexe, este structurat pe capitole, subcapitole, titluri, articole, aliniate etc.  

Domnul primar Bejan Mihai Lucian  solicită domnului contabil Radu Traian Mihai să facă o scurtă 
prezentare a proiectului de buget. 

Domnul contabil Radu Traian Mihai arată că bugetul este construit în funcție de veniturile proprii 
dimensionate la nivelul încasărilor de anul trecut, la care se adaugă sumele repartizate de la Direcția de finanțe a 
județului Galați pentru plata drepturilor persoanelor cu handicap grav (asistenți personali, indemnizații), tichete 
de grădiniță, drepturile copiilor cu cerințe educaționale speciale (CES). Tot printr-o decizie a DGRFP Galați s-
au alocat cote din impozitul pe venit și sume din impozitul pe venit, precum și TVA pentru echilibrarea 
bugetelor. Față de anul trecut, acestea sunt mai mici. Veniturile, fiind limitate, și cheltuielile sunt la fel.  

Domnul consilier Spînachi Tudorel observă că, la venituri proprii, pe anul 2025 sunt prevederi de 
aproximativ 3.200 mii lei, în timp ce în anii următori scad la 2.000 mii lei. Aparent este o supraestimare pentru 
anul curent.  

Domnul contabil Radu Traian Mihai răspunde că veniturile proprii includ cotele și sumele defalcate din 
impozitul pe venit, stabilite și comunicate de DGRFP, care sunt mai mici pe anii următori, ca urmare și 
veniturile proprii estimate scad. În ce privește cotele alocate de finanțe, acestea sunt sume certe.  

Domnul primar Bejan Mihai Lucian arată că la unii indicatori, DRFP Galați comunică și estimările pe 
următorii 3 ani. Dacă în anul curent veniturile totale sunt de 31 milioane lei, din care venituri proprii 3,237 
milioane, și sume din TVA 1,907 milioane lei. Anul trecut veniturile proprii au fost de 6 milioane lei, mai mult 
față de anul curent – de 5,144 milioane lei.  

Domnul contabil Radu Traian Mihai precizează că pentru anul curent nu sunt incluse sumele alocate 
prin HG nr. 80/2025 și că la o ședință următoare se va rectifica bugetul cu sumele alocate programului național 
Masă sănătoasă, care nu pot fi prevăzute în bugetul inițial. De asemenea, bugetul local se va rectifica și dacă se 
vor aloca  sume de către Consiliul Județean Galați la ședința de mâine, 25 martie.   

Domnul primar Bejan Mihai Lucian arată că în veniturile bugetare , cea mai mare pondere o reprezintă 
fondurile europene și guvernamentale – 83%. Pe lângă aceste venituri, bugetul se va suplimenta cu sumele 
pentru masa sănătoasă și cele alocate de Consiliul Județean Galați. Avem la dispoziție și un excedent de 1,79 
milioane lei din care s-a utilizat temporar suma de 300 mii lei pentru acoperirea golurilor  de casă, rămânând 
aproximativ 1,5 milioane pentru investiții; cu siguranță una din investiții va fi str. Trandafirilor, chiar dacă nu 
sunt suficienți. Când va fi necesar, se va iniția un proiect de hotărâre și se va stabili destinația lor. Cert este că 
bugetul propus nu acoperă necesarul pentru salarii pentru o lună jumătate, iar cheltuielile de funcționare sunt 
acoperite în procent de 70-80% față de anul trecut, care și acesta a fost unul de austeritate. Spre deosebire de 
alte localități, ne-am chibzuit destul de bine. Una din cele mai mari probleme este cea a gunoiului; va încerca 
prin campanii de informare să sensibilizeze populația pentru colectarea corectă a deșeurilor, pentru a scădea 
cantitatea colectată. Creșterea taxei este o variantă dar nu va produce o mare schimbare întrucât numărul 
populației/gospodăriilor este redus.   

Domnul contabil Radu Traian Mihai precizează că este necesar să încasăm mai mult decât ne-am 
propus cu aproximativ 300 mii lei pentru a acoperi cheltuielile cu salariile și cele de funcționare. Referitor la 
cheltuielile pentru colectarea gunoiului, acestea au crescut foarte mult datorită creșterii cantității colectate de 
deșeuri, de la câteva tone la 100 tone lunar. 
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Domnul primar Bejan Mihai Lucian confirmă faptul că a crescut cantitatea de deșeuri colectată de la 
populație. Astfel, în anul 2021 s-au colectat 87 tone, realizându-se venituri de 54 mii lei, cheltuieli 37 mii lei; în 
anul 2022 – s-au colectat 197 tone, venituri – 66 mii lei, cheltuieli – 76 mii lei; în anul 2023 – 340 tone, venituri 
67 mii lei, cheltuieli de 185 mii lei, fiind deja pe deficit; în anul 2024 – 280 tone, venituri de 72 mii lei iar 
cheltuieli de 347 mii lei.  În 2025, până în prezent, s-au colectat deja 131 tone, atingându-se jumătate din 
cantitatea totală colectată în anul 2024.  Va încerca aplicarea unor măsuri coercitive, de exemplu nu se va mai 
ridica gunoiul acolo unde nu este numai gunoi menajer, se vor aplica amenzi, după caz.  

Domnul consilier Spînachi Tudorel este de părere că ar trebui venit în sprijinul cetățenilor prin 
amenajarea unei platforme de gunoi.  

Domnul primar Bejan Mihai Lucian răspunde că sunt pregătite documentele pentru a aplica în 
momentul în care se deschide o linie de finanțare, pentru că din bugetul local nu se pot aloca sume. A convocat 
o ședință cu cetățenii de la blocuri care mai cresc animale pentru a-i lămuri să nu mai ducă gunoiul de grajd la 
containere, eventual să vină în sprijinul lor prin ridicarea gunoiului de grajd într-o zi prestabilită pentru a-l duce 
în zona terenurilor agricole, iar domnul viceprimar va merge cu operatorul de salubritate din poartă în poartă 
pentru a discuta cu cetățenii. 

Domnul consilier Toader Valeriu propune ca prin social-media să se popularizeze informații despre 
reguli și perioade de colectare. 

Doamna consilier Slivneanu Liliana Teodora remarcă faptul că astfel de informări s-au realizat în 
repetate rânduri, cetățenii știu care le sunt obligațiile, din păcate unii nu le îndeplinesc. 

Doamna consilier Moise Tatiana este de acord cu doamna consilier Slivneanu Liliana Teodora, arătând 
că s-au făcut numeroase apeluri pentru colectarea selectivă a deșeurilor.  

Domnul viceprimar Dorobăț Gelu arată că săptămâna trecută din zona Secției de tractoare s-au ridicat 
nu mai puțin de 4 mașini de gunoi, domnul primar Bejan Mihai Lucian adăugând că a fost sancționat un 
cetățean în acest sens. 

Domnul consilier Mîrza Daniel Mihai arată că și în alte localități sunt probleme cu gunoiul, de exemplu 
în mun. Bârlad nu se mai ridică deșeurile vegetale din curți întrucât Primăria nu mai are fonduri.  

Domnul primar Bejan Mihai Lucian arată că s-au făcut o serie de eforturi pentru îmbunătățirea 
colectării deșeurilor: colectarea din poartă în poartă, stabilirea unei zile pentru colectarea PET-urilor, campanie 
pentru colectarea sticlei și a deșeurilor de sticlă, recent s-au confecționat și amplasat două containere speciale 
pentru deșeuri textile; pentru platformele de gunoi de grajd, s-a făcut adresă la minister legat de deschiderea 
liniilor de finanțare; s-a deschis o singură dată, au fost interesate 300 primării, au obținut finanțare numai 100 și 
s-au epuizat fondurile.     

Întrucât nu sunt alte observații, doamna consilier  Datcu Ioana, preşedintele şedinţei, supune aprobării 
Consiliului Local al oraşului Bereşti proiectul de hotărâre privind aprobarea bugetului local de venituri și 
cheltuieli, a bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii precum 
și a Programului de investiții publice pe anul 2025,  care este aprobat cu 11 voturi pentru (Datcu Ioana, Dorobăț 
Gelu, Manea Marius, Mîrza Daniel-Mihai, Moise Tatiana, Moisei Costel, Petrea Aftene, Slivneanu Liliana-
Teodora, Spînachi Tudorel, Șerban Gheorghe și Toader Valeriu). 

  
Se trece la ultimul punct pe ordinea de zi: Alte probleme. 
Domnul consilier Toader Valeriu întreabă dacă s-au plantat trandafiri pe strada principală? A înțeles că 

a fost deja furați o parte din ei.  
Doamna consilier Slivneanu Liliana Teodora răspunde că au fost plantați trandafiri de către domnul 

David Cristian.  
Domnul viceprimar Dorobăț Gelu arată că este în intenția executivului să achiziționeze trandafiri pentru  

jardinierele confecționate în regim propriu.  
Domnul consilier Toader Valeriu întreabă dacă sunt funcționale camerele de supraveghere video? De 

asemenea, întreabă dacă sunt perspective pentru înlocuirea sau reabilitarea punții de traversare a pârâului 
Chineja, deteriorate de inundațiile din luna septembrie 2024? 

Domnul primar Bejan Mihai Lucian răspunde că numai camerele din jurul primăriei sunt făcute cu fibră 
optică și funcționează foarte bine, iar celelalte sunt wireless și au mai puțină acuratețe în redarea informațiilor. 
Pentru un sistem de camere eficient, costurile estimate în urmă cu 3 ani se ridicau la suma de 500-600 mii lei. În 
ce privește înlăturarea efectelor calamităților naturale din luna septembrie 2024, dacă cetățenii au primit 
despăgubiri întrucât Ordonanța de Guvern a fost generală și a permis, localitatea noastră nu a primit nici o sumă 
de bani pentru refacerea obiectivelor afectate, deși s-au transmis solicitări către Prefectură, Guvern, prim-
ministru. S-au trimis și procesele verbale de constatare întocmite de comisiile abilitate, în care au fost prinse și 
podețele afectate, si drumurile etc.  Singurul ajutor financiar primit a fost de la Consiliul Județean Ilfov – de 100 
mii lei utilizat pentru procurarea de zgură, piatră etc.,  iar unele primării din județ - Ghidigeni, Rediu, Tecuci - 
ne-au sprijinit cu utilaje și forță de muncă. Dacă nu se alocă fonduri de la bugetul de stat, din bugetul local nu se 
va reuși finanțarea acestor obiective.  

Domnul contabil Radu Traian Mihai precizează că o punte pietonală a costat în urmă cu 10  ani 55 mii 
lei.  
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Domnul consilier Spînachi Tudorel întreabă dacă puntea veche din zona Ciobotaru a fost recuperată? 
Domnul viceprimar Dorobăț Gelu răspunde că, sumele obținute prin predarea ei la fier vechi nu acoperă 

costurile pentru închirierea macaralei necesare pentru a o scoate din zona în care se află.   
Domnul primar Bejan Mihai Lucian arată că puntea pietonală de la Ciobotaru nu se poate face prin forțe 

proprii, cu munca salariaților primăriei, fiind necesare cunoștințe de specialitate și utilaje pe care nu le deținem. 
Sunt norme de siguranță care trebuie asigurate și nimeni nu își asumă răspunderea. Dacă nu se alocă fonduri de 
la bugetul de stat, din bugetul local nu se poate susține o astfel de investiție, fiind necesar minim 200 mii lei.  

Domnul consilier Spînachi Tudorel ridică în discuție starea drumului județean la trecerea la nivel cu 
calea ferată, spre satul Pleșa, unde sunt gropi în carosabil, întrebând dacă primăria ar putea acționa pentru 
repararea acestora.   

Domnul viceprimar Dorobăț Gelu răspunde că este zona de competență a operatorului de căi ferate, dar 
cum nu se mai circulă, probabil nu vor mai face ceva și ar trebui să intervină primăria. 

Domnul primar Bejan Mihai Lucian informează că s-a semnat de către primarii din localitățile afectate 
de pe ruta căii ferate, o petiție comună, către Guvern pentru alocarea fondurilor pentru repararea acesteia. S-a 
făcut și o petiție în social-media, pe care să o poată semna și cetățenii și periodic întreabă pe aleșii care ne 
reprezintă județul în Parlament dacă sunt sau nu noutăți.   

    
Întrucât nu sunt alte probleme iar  ordinea de zi a fost epuizată, doamna consilier Datcu Ioana, 

preşedintele şedinţei,  declară închise lucrările şedinţei Consiliului Local al oraşului Bereşti. 
 Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces verbal într-un exemplar.  
 
 
 
 

PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI , 
Datcu Ioana 

 
 
 

                      Secretar general, 
            Donciu Ana Cristina  
 


